
 

 

Rosmus Skole – Rosmus Børnehus 
Forældrevalgte Børnehus: Anders Hansen, Claus Brønd Møgelvang 
Forældrevalgte skole: Mette Platz, Niels Arentzen, Robert Boye Andersen, Pernille Clemmensen 

Poulsen (fmd.) 
Medarbejderrep. Birthe Grauballe, Mathilde Hedegaard, Lotte Boelsmand Strephede 
Elevrep. Ikke valgt endnu 
Ledere Lars Robdrup, Ole Bønke, Jesper Kjær-Appelt 

Møde i Fællesbestyrelsen  
26.08.2021 kl. 19-21 

Fraværende/afbud: Mathilde, Claus 
 

1. 
19:00 

Informationer 
Velkommen til Lotte – ny medarbejder rep. fra Børnehuset. 
Børnehus sidste nyt.  
Børnetal børnehave & vuggestue. 
Der er kommet 5 nye børn fra Mølleskolens børnehave – Solstrålen – der lukker.  
Total: 55 i børnehave – 29 i vuggestue. Initiativet med mikro-børnehaven har været en 
succes.   
Personale: Marianne har opsagt sin stilling. Hun trængte til nye udfordringer. Information om 
vores overvejelser ift. Genbesættelse. 
Der er endnu ikke opslået en stilling – og der arbejdes stadig med en model. Tendensen fra 
landsplan omkring færre ansøgere kan også mærkes i Syddjurs. 
Forældremøde. 
Der er møde med valg til bestyrelsen den 16/9 – da Anders ikke længere har børn i 
Børnehuset, skal en ny vælges. Claus fortsætter 1 år mere.  
Skolen sidste nyt 
Børnetal 385 hvilket er mere end vi havde kunne turde håbe på (11 mere end sidste år). 
Dejligt. 
Personale: Nye lærere godt i gang 
Signe, Jo og Line er kommet godt i gang.  
Klasser: Fokus på styrke fællesskab bl.a. ture og overnatninger. 
Der har været debat med enkelte forældre i forhold til at afvikle rejser i forhold til Corona-
situationen. Tilfredshed og opbakning fra bestyrelsen i forhold til de overnatninger og ture 
der nu er mulige at arrangere – også i forhold til forholdene på andre skoler/kommuner.  
Corona genåbning. Restriktioner fjernet og færre nærkontakter. Test til 5.-9. kl. og 
medarbejdere fortsættes til oktober. 
Der har været en enkelt elev, der har været smittet med corona – men ingen blev smittet.  
Affaldssortering. Nyt affaldsanlæg klar på p-plads. Vi afventer levering af beholdere inden 
iværksættelse af nye procedurer. 
Budget 2022 Syddjurs.  
Der er Budgetmøde 27/8, hvor direktionens budgetkatalog præsenteres. Der lægges op til 
effektivitetsreduktion på 0,5% 
Vi afventer meldingen fra budgetmødet 
Projekt med Viden Djurs og SOSU for 8.+9.kl. Eleverne er dd. Blevet orienteret og 
forældrene bliver den 1/9. Derefter valg. Vi søger lokale virksomheder til samarbejde 
(efterspørg gerne på forældremøderne). 
Der var i dag besøg af unge fra 3 forskellige erhverv – hvilket var spændende. 
9. kl. udlandsrejse til Barcelona i uge 37. 

 2. 
19:25 

Bestyrelsen og repræsentanter 
Lars VP er udtrådt af bestyrelsen. Vi har ikke flere suppleanter. 
Drøftelse og beslutning. 
Det kan være en mulighed at invitere gæster. Anders er villig til at komme med som gæst i 
bestyrelsen. 

3. Deltagelse forældremøder (bilag) 



 

 

19:35 Vi skal have planlagt de sidste datoer mm. Drøftelse af emner og tilbagemelding fra de 
afholdte møder. 

1A 18/8 kl. 17 (Robert) 
2AB 6/9 kl. 17 (Robert) 
3AB 9/9 kl. 17 (Robert) 
4AB 26/8 kl. 17 (Pernille) 
5AB 18/8 kl. 17 (Mette og Pernille ca. kl. 18) 
6AB 8/9 kl. 17 (Robert) 
7AB 23/8 kl. 17 (Pernille ca. kl. 18) 
8AB og 9AB 1/9 kl. 17 (Niels) 

Børnehus (Anders, Claus) 
Pernille: 
4. årgang:  
Der har været drøftelser af de kortere skoledage – forældrene har spurgt om konsekvenser 
for fagene – det er kun UU timer der konverteres. Generelt positiv holdning til muligheden 
for kortere dage. 
7. årgang: 
Busruter – der har været eksempler på at rute 351 ikke altid overholder planen – men at 
nogle børn har måttet gå hjem. Der har været eksempler på uhensigtsmæssig adfærd 
blandt enkelte chauffører i forhold til kørsel, brug af telefoner o.a.  
Konkrete hændelser bliver indsamlet – og derefter bliver der rettet henvendelse til Midt -
Trafik. 
 

4. 
19:45 

Kortere skoledag mellemtrinnet 
Der er i indeværende skoleår åbnet op for at konvertere understøttende undervisning til 
flere timer med to-voksne (til f.eks. mere holddeling). 
Det gør vi allerede i indskolingen og i næste skemaperiode kunne mellemtrinnet komme på. 
Det vil betyde 1-3 dage med skoledag til 13:30. 
Det vil i givet fald betyde, 5.+6. kl. ikke har flere UUV-timer og 4. kl. ”kun” en. 
Det vil betyde, at klubben skal åbne 13:30 (det vil de gerne). 
MEN hvad med de børn, der ikke er tilmeldt klub og som ikke kan tage hjem? Hvis vi skal 
passe dem – så fordufter en del af de timer, der skulle bruges til holddeling. 
Drøftelse: 
Bestyrelsen ønsker et forsøg i 2. skemaperiode med 3 dage med skoledag til 13.30 (ikke 
onsdag). En form for pasning/opsyn etableres ligesom der vil være mulighed for et 
klubtilbud.  
 

5. 
20:00 
TEMA 

Tema- og gruppedrøftelser – status & opfølgning – Udsat til kommende møde. 
 
Pba. drøftelserne tidligere, hvor vi ønskede at skabe øget ejerskab hos forældrene, 
nedsatte vi en række arbejdsgrupper. 
Arbejdsgrupper: 
Forældreinddragelse (på tværs af skole og børnehus): 
Lars VP, Pernille, Robert, Anders, Jesper, Birthe: 
 
Drøftelse: 
Der arrangeres et loppemarked til fordel for legeudstyr til skole og Børnehus – 26. 
september – kl.13.00-16.00. Projektet præsenteres for forældrene – ligesom der gerne må 
komme gode forslag fra dem. Brug af Facebook-gruppen. Ideer: Bio-klub, VR-headsæt, 
bolde og legeting. 
Der hænges plakater op. 
Arrangementet kører. Robert gør plakater til ophæng færdigt – Pernille og Mette orienterer 
på de sociale medier. Ønske til forældre om hjemmebag. Mulighed for at afvikle 
arrangementet indendørs i tilfælde af dårligt vejr.  
Opsamling den 22. september kl. 19.00 hos Robert 
  
Sundhed i Skolen 



 

 

Mette, Mathilde, Niels, Ole: 
Hvad er det vi gerne vil drøfte og lægge vægt på: Indeklima, lys, toiletter – det at gøre 
toiletterne til klassens øger ansvarligheden, varmestyring, udluftning, fastholdelse af de 
gode hygiejneregler efter Corona, lyd/støj 
Udeliv/natur 
Klaus, Lars R, Marianne: 
Omkring Børnehusets legeplads – det nye fliseområde, muligheder for at få alle arealer i 
spil (også nord for børnehuset), træerne i skoven, område med vand, hængekøje og 
udfordringer for de ældste.  
Ide Bank: Tøj til de forskellige årstider, gerne positiv og negativ respons fra forældre og 
ideer. 

 

6. 
20:50 

Kalender og indhold kommende møder 
Indhold kommende møder: 
Temadrøftelser af vores udvalgte fokuspunkter, trivselsarrangement, boden (abonnement, 
kortbetaling etc.) 
Søndag 26/9 kl. 13-16 Loppemarked 
Torsdag 7/10 kl. 19 
Torsdag 4/11 kl. 19 
Onsdag 10/11 kl. 19 VALGMØDE – Politisk møde 
Torsdag 9/12 kl. 17:30 (inkl. lidt ekstra forplejning) 
Torsdag 20/1 kl. 19 
Torsdag 10/2 kl. 17-20 (skolefest/dialog med forældre) 
Torsdag 10/3 kl. 19 
Torsdag 7/4 kl. 19 
Torsdag 5/5 kl. 19 
Torsdag 16/6 kl. 17:30 (inkl. Lidt ekstra forplejning) 

 

5. 
20:55 

Evt. 
Robert fortalte om aftalen på 1. årgang, hvor alle forældre sluttede op om at alle elever 
bader hver gang efter idræt – og at håndklæder kan lånes på skolen. Forventning om, at det 
fortsætter op igennem skoleforløbet.  

 


